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SALFÖLD  KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE  

8256   Salföld, Kossuth u. 27.   

 

    

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2015. február 25. napján 11:00 órakor 

megtartott képviselő-testületi üléséről. 

 

Helye: Salföld, Faluház 

Jelen vannak: Fábián Gusztáv polgármester 

                         Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

                         Somogyi Márk képviselő 

                          

 

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van: 

 

Dr. Szabó Tímea jegyző 

 

Tanácskozási joggal az I-VII. napirendnél jelen van: 

 

Tóthné Titz Éva aljegyző 

Tóth Zsuzsanna pénzügyi ügyintéző 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Kiss Krisztina, jegyzőkönyvvezető 

 

Lakosság részéről: 6 fő 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 3 

fővel jelen van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Az elmúlt időszakról szeretne néhány szót szólni. 

A tél kegyes volt hozzájuk, nem volt hóakadály, kiírtak egy pályázatot az egyedi szennyvíz 

berendezések kezelésére, de idáig még nem érkezett pályázat. Megtartották a szokásos Balassi napi 

rendezvényüket. A gyerekszállítás is megindult Badacsonytomajra, igaz az már január elsejével. 

Röviden ennyit szeretett volna elmondani. A napirendi pontokkal kapcsolatban szeretne némi 

módosítást kérni, a 9. és 10. napirendi pontokat szeretné előre hozni. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő szeretné javasolni, mivel többen az első napirendi pont miatt jöttek el, 

hogy az maradna az első, és utána jönne a 9. és a 10. napirend. 

 

Somogyi Győző: Neki jó, ő meg tudja várni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Semmi akadálya, akkor az első napirend marad, utána jön a 9. és a 10. 

napirendi pont.  Kéri, hogy aki a napirendi pontokat így elfogadja, kézfeltartással szavazzon. 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ- 

TESTÜLETÉNEK 

 

9/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

A 2015. február 25-i testületi ülés napirendi pontjainak elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. február 25-i 

testületi ülés napirendi pontjait az alábbiak szerint határozza meg: 
  

I. Iskolai, óvodai gyermekszállítás menetrendje 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

II. Települési Értéktár Bizottság beszámolója 

Előadó: Somogyi Győző, elnökhelyettes 

 

III. Értéktár Bizottság tagjai számának csökkentése 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

IV. A 2015. évi költségvetési rendelet elfogadása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

V. 2015. évi közbeszerzési terv elfogadása 

Előadó: Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester 

 

VI. 2015. évi rendezvényterv 

Előadó: Somogyi Márk, képviselő 

 

VII. Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének egyes szociális 

ellátások szabályozásáról szóló rendelet újra alkotása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

VIII. A köztemetők rendjéről, használatának, igénybevételének szabályairól 

szóló 9/2014. (X. 09.) önkormányzati rendelet és a nem közművel összegyűjtött 

háztartási szennyvíz kezeléséről szóló 15/2014. (XI. 10.) önkormányzati 

rendelet módosítása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

IX. Vagyonrendelet módosításának előkészítése 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

X. Polgármester szabadsága ütemezésének jóváhagyása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XI. Alapítványok, egyesületek 2014. évi támogatásának elszámolása 
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Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XII. Támogatási kérelmek 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XIII. Vendégház – szállásdíjak meghatározása 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XIV. Vendégház téliesítésére érkezett ajánlat 

Előadó: Somogyi Márk, képviselő 

 

XV. Salföld Község Önkormányzata falugondnoki szolgálatának továbbképzési 

terve 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XVI. Tábla elhelyezés iránti kérelem 

Előadó: Fábián Gusztáv, polgármester 

 

XVII. Vegyes ügyek 

 

I. Iskolai, óvodai gyermekszállítás menetrendje 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: El kell mondja, hogy az iskolás és óvodás gyermekek szállítását 

Salföld település vonatkozásában a falugondnoki autóval oldják meg. Január elsejétől egy újabb 

óvodás gyermek szállításáról is gondoskodniuk kell, aki a badacsonytomaji óvodába jár. Az 

önkormányzat átnézte a szállítást, és ezzel kapcsolatban neki egy javaslata volt, reggel két járat 

menjen, az egyik korábban indul, az megy Badacsonytomaj irányába, utána az autó visszajön, és 

átviszi a gyerekeket Révfülöpre, tekintettel arra, hogy a révfülöpi járaton nem is tudtak volna 

változtatni. A délutáni járat a kérdéses, itt az ő javaslata az, hogy egy járat menjen, előbb elmenne az 

autó Révfülöpre, onnan átmenne Badacsonytomajra, és utána feljönne Salföldre. Ennek főleg az az 

oka, hogy mindenhova ugyanabban az időben kellene menni, ezért a külön járatos megoldást nem is 

tudja javasolni. Annyit azért el szeretne mondani, hogy az utaztatás az önkormányzat költségvetésében 

szerepel, kiszámolta, egy teljes használat esetén egy révfülöpi oda vissza út körülbelül 137.000 

forintba kerül egy évre, a badacsonytomaji járat körülbelül 127.000 forintba kerülne, ez egy optimális, 

a jelenlegi benzin árakkal számolva, és van egy számítás arra is, hogy Salföld-Révfülöp-

Badacsonytomaj-Salföld az egy évben 216.000 forintba kerülne. Ha támogatják a javaslatát, akkor ez 

körülbelül 480.000 forintba kerülne az önkormányzatnak.  Ehhez természetesen szerződést kell kötni 

Badacsonytomajjal 180.000 forintos támogatásra kaptak ígéretet, ha minden igaz, a héten a szerződést 

meg is küldik. Révfülöppel van egy szerződésük, ami havi 30.000 forintról szól, ez körülbelül 300.000 

forint évente, üzemanyag támogatásra, mert nem csak salföldi gyerekeket szállítanak az iskolába és az 

óvodába. Annak még szeretne utánanézni, hogy Révfülöpön van-e arra lehetőség, hogy leigényeljék az 

óvodások után a támogatás a szállításra, elvégre ha Badacsonytomajon meg tudják oldani, akkor ott is 

meg lehetne. Szeretné felkérni a falugondnok urat, hogy tájékoztassa őket a szállításról. 

 

Kovács István, falugondnok: A gyerekek szállításánál meghatározó az iskola reggeli kezdése és a 

délutáni befejezés, tehát ehhez kell igazítani a reggeli érkezést, és azt, hogy délután mikor lehet értük 

menni. Az idei évtől eltérően ez úgy oldódott meg, hogy reggel fél nyolckor indult, és háromnegyed 
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nyolckor oda ért. Az óvodában a mozgástér egy kicsit nagyobb, ott nincsenek az időpontok kötve. Az 

idei évtől újabb óvodás jelentkezett, aki a badacsonytomaji óvodába jár, és a szállítást ennek 

megfelelően meg kellett oldani. Jelenleg ez úgy zajlik, hogy reggel negyed nyolckor indul 

Badacsonytomajra, ott lerakja a gyerekeket az iskolában és az óvodában, Salföldre visszaérve hét óra 

negyvenkor elindul Révfülöpre úgy, hogy menetközben felveszi a pálkövei gyerekeket is, így olyan hét 

óra ötven körül odaér a révfülöpi iskolához, ott lerakja az iskolás gyerekeket, utána a piciket lerakja az 

óvodánál. A reggeli szállítást így meg tudják oldani, ezzel nincs is probléma. Ami miatt viszont itt 

vannak az az, hogy a Somogyi képviselő úrnak az a kérése, hogy a gyerekek szállítása délután is két 

menetben történjen. Ezzel csak egy gond van, az időpont. Ha ő most a szokott időben, három óra 

negyvenkor elindul Révfülöpre a gyerekekért, felveszi őket, lerakja a pálköveieket, Salföldre felhozza 

őket, és utána indul el Badacsonytomajra, akkor olyan fél öt körül ér oda. Tehát ő ezért nem látja 

igazságosnak a két menetben való szállítást. Szerinte is jobb lenne, ha egy menetben meg tudnák 

oldani.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azt szeretné megkérdezni, hogy Badacsonytomajra mikor érkezik így 

az autó.    

 

Kovács István, falugondnok: Negyed öt, négy óra húsz körül. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Így is későn.  

 

Kovács István, falugondnok: Minden attól függ, hogy a gyerekeket milyen gyorsan sikerül 

felszállítani az autóra. A másik, hogy az új óvodás az elmúlt egy hónapban beszoktatáson volt a 

badacsonytomaji óvodában, és eddig délután fél egyre kellett érte menni. Az is kérdés, hogy ez a 

továbbiakban hogyan lesz. Marad így, vagy egy menetben történik a szállítás? Itt nyilván figyelembe 

kell venni azt is, hogy az iskolának is van egy kezdése és egy vége, az óvodánál igaz nagyobb a 

mozgástér, de ott is megvan, hogy meddig tudják a gyerekeket ott tartani. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni szépen. Tekintettel arra, hogy Kiss Balázs nem tudott 

eljönni felolvasná a kérését.  

 

Felolvassa a levelet. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tehát egyelőre még marad az a felállás, hogy a gyermek fél egyig 

van az óvodában, de előbb-utóbb ez változni fog. A továbbiakban megadná a szót Sík Dórának. 

 

Sík Dóra: Köszöni szépen. Először is szeretné megköszönni a reggeli szállítás megoldását, ez nagyon 

jól sikerült. A másik, azt is köszönik, hogy tulajdonképpen az önkormányzat a két település 

támogatásából meg tudja oldani, majdnem teljes egészében a gyermekszállítást.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Erre mondta, hogy úgymond a pénz nem számít. 

 

Sík Dóra: Mivel ő is tanít, és ezért elég nagy rálátása van a gyerekek napirendjére, ezért bizton tudja 

állítani, hogy háromnegyed négykor minden oktatási tevékenység befejeződik, ezért pontban 

háromnegyed négykor a gyerekek fel tudnak szállni a falubuszra. A falugondnok úr elmondta, hogy az 

óvodában viszonylag kötetlen a napirend, tehát onnan akár fél négykor is el lehet hozni a gyerekeket. 

Ez azt jelenti, hogy négy órára Salföldre tudnának érni Révfülöpről a gyerekek, azzal együtt, hogy 
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Pálkövén lerakják azokat, akiket le kell. A következő a meglátása, hogy a Badacsonytomajra járó 

iskolás diáknak kedden és pénteken van hosszabb iskolai elfoglaltsága, tehát akkor kell neki négykor 

eljönni. Valószínű, hogy neki is jobb lenne, ha korábban végez, akkor a falubusszal előbb el tudna 

jönni, és ez hátha egybe eshet a Kiss Balázsék igényével.  

 

Kovács Istvánné: Ő felső tagozatba jár. Ő a többi napon nem is kéri, eddig sem járhatott a 

falubusszal, mindig megoldották másként. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az hogy nem járhatott ez ebben a formában nem igaz. 

 

Kovács Istvánné: Elnézést, nem utaztatták. Neki bérlete van, ő csak ezt a két napot kérte.  

 

Sík Dóra: A kedd és péntek az, amikor ő négy óráig van.  

 

Kovács Istvánné: Egyébként az ő gyereke két éve végig utazta azt a távot, hogy reggel átment 

Révfülöpre, és utána lett Badacsonytomajon lerakva, és a gyereknek nem lett semmi baja.  

 

Sík Dóra: Most az a megoldás, hogy kedden és pénteken, amikor körbe utaznak a gyerekek, az ő 

gyerekeik nem utaznak körbe, hanem ők megoldják a gyerekek szállítását. Ha esetleg ez maradhatna, 

hogy kedden és pénteken ők megoldják, hétfőn, szerdán és csütörtökön a másik család oldja meg, és a 

fennmaradó napokban, mert ezt most viszonylag jó rendszernek látják, hogy miért változtatják meg ezt 

úgy, hogy minden nap körbe kelljen utazni a gyerekeknek.  

 

Kovács István, falugondnok: Annyit szeretne hozzátenni, hogy Badacsonytomajnál nem csak az 

iskolás gyerekről van szó, hanem van óvodás gyerek is. Egyébként még nem született döntés arról, 

hogy annak az egy óvodásnak maradjon-e fél egyes szállítás, vagy egyben oldják meg. Ha egyben 

oldják meg, akkor ugrott az egész heti szállítás, mert akkor mindenkit haza kell szállítani. Ha marad a 

fél egyes szállítás, akkor két út lesz, ha nem, akkor viszont egybe kell kötni, mert ott sem csak iskola 

lesz, hanem óvoda is, és onnan is haza kell hozni a gyerekeket.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni szépen. Mint az előbb olvasta Kiss Balázs levelét, egyelőre 

kéri, hogy maradjon a fél egyes szállítás, ezért szeretne erre javaslatot kérni, és döntsenek, hogy 

meghosszabbítsák a családnak ennek a kérésnek a teljesítését. Akkor kéri, hogy aki egyetért azzal, 

hogy Kiss Balázs kérését egy hónappal meghosszabbítsák, kézfeltartással szavazzon.    

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

10/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Gyermekszállítás március hónapban való megoldásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Kiss Balázs kérelmének helyt ad, és a kérésének 

megfelelően a gyermek hazaszállításáról további egy hónapon –március- keresztül az eddig  

megszokott időben -12:30- gondoskodik.  
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Fábián Gusztáv, polgármester: Akkor ezzel egy hónapra megint megoldják az utaztatást. Most akkor 

arról kellene beszélniük, hogy mi legyen április 1-től, amikor már az óvodás is délutánig marad. Ő azt 

tudja mondani, hogy változatlanul ragaszkodik a délutáni egy úthoz, amennyiben az óvodás délután 

négy órakor fog eljönni az óvodából.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Salföldön sok embernek van olyan érzése, hogy megkülönböztetik. A 

gyerekek szállítása viszont nála elsőbbségi kérdést élvez. Maga részéről azt is támogatná, hogy 

Badacsonytomajra is kétszer menjen a falubusz, hogy külön-külön hozza haza a gyerekeket. Rajtuk 

nem kellene spórolni. Ezt azért mondja, hogy szó sincs arról, hogy az egyik irányba bőség van, a másik 

irányba pedig megszorítások, ő ezt az álláspontot egyáltalán nem képviseli. Elhozta azt a 

megállapodást, amit Révfülöppel kötöttek, abban az van, hogy Révfülöp havi 30.000 forintot utal 

Salföldnek, ez fedezi a szállítás költségeit. Amit Salföld vállal ebben a megállapodásban az pedig a 

következő: Salföld Község Önkormányzata vállalja, hogy az általa működtetett falugondnoki busz 

Salföld településről és Kővágóörs-Pálköve településről révfülöpi székhelyű óvodába és iskolába 

szállítja a gyerekeket napi két alkalommal. Tehát abban állapodtak meg Révfülöppel, hogy Salföld és 

Révfülöp között szállítják a gyerekeket. Ez a Badacsonytomaji történet, ami bejött, ez a másiktól 

teljesen független. Szerinte a kettőt nem vonhatják össze. Szerinte Salföld az elmúlt három hétben már 

megszegte a megállapodásban foglaltakat.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szerinte nem szegtek meg semmit, hiszen az autó visszamegy 

Salföldre. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem lehetett bent a megállapodásban hogy nem mennek 

Badacsonytomaj felé, hiszen akkor még nem is mentek.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte nem értették, hogy mit akar mondani. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: De igen értették, a szerződésben az van, hogy napi kétszer el kell jutni 

Salföldről Révfülöpre. Ez megtörténik. Szerinte nem szegnek meg ezzel semmilyen megállapodást.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Révfülöp támogatja az utaztatást Révfülöptől Salföldig, Badacsonytomaj 

pedig Badacsonytomajtól Salföldig, tehát ezt a 71-es út és Salföld közti szakaszt ketten is támogatják. 

És ők csak egyszer teszik meg?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem tudja, hogy ezzel mit szeretett volna mondani a képviselő úr, de 

van még egy szülő, aki nem szólt hozzá. Szeretné megkérdezni az ő véleményét is.  

 

Szülő: Ő, mint szülő annyit szeretne mondani, hogy ő sem szívesen járul hozzá ahhoz, hogy a gyereke 

fölöslegesen utazzon, főleg ha rosszak az időjárási viszonyok. De szerinte is jobb megoldás lenne, ha 

felhoznák a gyerekeket, főleg úgy, hogy háromnegyed négykor már el lehet őket hozni, és akkor a 

másik út időben van.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Még egyszer szeretné elmondani, hogy nem fér bele az időbe, mert ha 

a busz feljön a révfülöpi gyerekekkel, akkor Badacsonytomajról később érnének haza a gyerekek. 

Abban az esetben, amikor a Kiss Balázs szülei meg tudják oldani a gyermek hazaszállítását, és a másik 

gyermek busszal jön haza, természetesen nem fognak átmenni Badacsonytomajra. Akkor viszont 
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elmennek, amikor az óvodás is már négy óráig lesz. Minden más esetben Salföldre jön vissza az autó, 

ha megoldható. Az a véleménye, hogy minden szülőnek kompromisszumképesnek kell, hogy legyen a 

másik szülővel szemben.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Miért nem ez van? Már hetek óta kifogástalanul működik a szállítás. Mi a 

gond? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mi a gond azzal, ha délután egy járat lesz? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Most mondta el, hogy mit vállaltak Révfülöppel szemben. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azt szerinte teljesítik. 

 

Somogyi Győző: Szeretne mint nagyapa hozzászólni. Az szerinte sem szerencsés, hogy a főútvonalon a 

kisgyermekeket feleslegesen utaztatják. Az ő javaslata az lenne, hogy a pálkövei gyerekek lerakása 

után, Kővágóörs, Kékkút fele jönne a busz, Salföldön lerakná a gyerekeket, és tovább menne 

Badacsonytomajra.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szerinte ez az útvonal még veszélyesebb és bonyolultabb, mint a 

másik. Különben meg kerülő. A javaslatot minden esetre köszönik. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Mindenkit arra szeretne kérni, hogy próbálják meg kívülről 

nézni ezt a dolgot. Ő, amikor szembesült azzal, hogy a gyermek szállítás ekkora vitát támasztott a 

településen, ő akkor elmondta néhány embernek, hogy tragédiát és vitát csinálnak abból, aminek 

egyébként örülni kellene, annak, hogy itt van egy falubusz, ami jó ideje szállítja a gyerekeket. Azelőtt, 

mielőtt ez a lehetőség adódott volna, ki kellett menni a buszhoz, ha úgy alakult, át kellett szállni egy 

másik buszra, és még ennél is régebben gyalog jártak a gyerekek iskolába. Természetesen nem szeretné, 

ha így alakulna, de nem érti, hogy miért nem lehet örülni annak a lehetőségnek, ami van. Miről van szó 

most? Arról, hogy szabad az iskola választás, ha nem lenne az, akkor most nem lennének itt.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Annyit szeretne elmondani, hogy az idén van lehetőségük szerződés 

módosításra Révfülöppel, és a szerződés módosítás keretében megpróbálnak Révfülöptől is támogatást 

kérni az óvodás gyereke után.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Mindent összevetve negyed órán vitatkoznak, és tíz kiló 

méteren. Ha ezt valaki kívülről nézi, akkor azt mondja, hogy nagyon jó dolguk van. Elhangzottak 

különböző érvek, mint például az utazási betegség, ilyen sajnos van, de ez minden utazásnál előfordul. 

 

Szülő: Ő együtt tud érezni azzal a kisfiúval, mert neki is van ilyen jellegű problémája.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő úgy gondolja, hogy erre a problémára is van megoldás. 

Visszatérve viszont az utaztatás költségeire, ő azt számolta ki évente plusz 100.000 forintba kerül. Ő 

úgy gondolja, hogy a polgármester úr tett toleranciát azzal kapcsolatban, hogy azt mondta, a reggeli 

járat maradjon így, mert szerinte azt is meg lehetne oldani egy menetben. A veszélyességgel 

kapcsolatban pedig annyit szeretne mondani, hogy amikor ez az egész elindult, ők harcoltak azért, hogy 

legyen egy kísérő az óvodás gyerekek mellett, de a szülőknek az volt a válasza, hogy ők megbíznak a 
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falugondnokban, és nem szeretnének mellé beülni. Most pedig, amikor egy kis kitérőt kellene tenni, 

akkor meg már veszélyes.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A közlekedés rengeteg tényezőn múlik, az úton tartózkodni az egyfajta 

veszéllyel jár. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Akkor, amikor kérték, hogy üljenek be kísérőnek, mért nem 

vállalták el, hogy beülnek a buszba? 

 

Szülő: Az nem segít a dolgon. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Mit segít a dolgon? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azt, hogy a gyerek nem kapcsolja ki magát. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem kapcsolja ki magát. 

 

Kovács István, falugondnok: Sajnos sokszor előfordul. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Szerinte az összefogásnak és az egymás ismeretének lenne 

értelme, és az ő kérése az lenne, az, hogy legyenek kompromisszumképesek.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ez az álláspont szerinte a volt már rosszabb címszó alatt hangzott el. 

Szerinte nem így kell hozzáállni a falu fejlesztéséhez. Nyílván az alpolgármester asszonynak könnyű 

kívülről szemlélni a dolgokat, hogy is szemlélhetné máshogy, de ők a hétköznapjaikban gyakorolják a 

salföldi életmódot, hadd legyen már az erős érv, amit ők a hétköznapokban tapasztalnak. Szerinte 

ezeket nem kellene felülírni. Elmondták egyértelműen az érzelmi részét, a praktikus részét. Ők, mint 

szülők pontosan látják, hogy mi a jó a gyerekeiknek. Jó lenne, ha a szülők oldaláról elfogadná a testület 

minden tagja ezeket a véleményeket.  

 

1 lakossági résztvevő 11:54 órakor távozott. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem szeretne senkit félbeszakítani, de nagyon megy az idő. 

 

Somogyi Győző: Szerinte a gyerekek kívánságát figyelembe kellene venni, időben nem több, pénzben 

nem több, de ha mégis többe kerülne, akkor a különbözetet ő bevállalja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az az igazság, hogy minden szülő kívánságát meghallgatják, 

és mindenki kívánságát megpróbálják teljesíteni, ezért vannak itt, egyébként négy családról van szó. 

Szerinte abban az esetben, hogy ha a gyerekeket korábban el lehet hozni az intézményekből, a 

pedagógusokkal is le kellene egyeztetni, hogy nekik az megfelel-e. A másik, hogy igaz, kapnak 

támogatást mind a két településről, de egy dologgal senki nem számol, a kocsi kopásával. Mi lesz 

akkor, ha az autót szervizbe kell vinni? Viszont lenne egy javaslata, mi lenne, ha a pálkövei gyerekek 

helyett a Badacsonytomajra menő gyerekeket vinné az autó, és akkor ők tennének nagyobb kört? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Annak is előbb-utóbb eljön az ideje, amikor salföldi gyerekekkel lesz 

tele az autó, de ez most részletkérdés. Próbálják lezárni a vitát, itt nincs olyan, hogy többség gyerek, ők 
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jelenleg négy családról beszélnek, és mindenki érvét figyelembe kell venni, függetlenül attól, hogy hány 

gyermekük van. Kompromisszumot mindenkinek kötnie kell. Sajnos nem tudja másként megoldani a 

délutáni szállítást anélkül, hogy az a két család, akiknek a gyerekei Badacsonytomajra járnak, ne 

kerüljenek hátrányos helyzetbe.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte ők, mint itt élők jobban belelátnak a település mindennapjaiba, 

ezét érdemes lenne komolyan átgondolni azokat az érveket, amiket felhoztak a szülők. Az egyetlen érv, 

amit a polgármester felhozott, hogy időben nem lehet megoldani. Valamilyen módon biztos, hogy meg 

lehet oldani, és az iskolával is biztos, hogy le lehet egyeztetni. Ő ezzel kapcsolatban nagyon szívesen 

felveszi a kapcsolatot a révfülöpi iskolával és egyeztet a délutáni időpontról.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Jelenleg ezt a problémát nem sikerült megoldani, javasolná, hogy 

térjenek vissza erre a következő ülésen. A határozatra tenne javaslatot most, ami úgy szólna, hogy 

április elsejétől a következő lenne, reggel két járat van változatlanul, délután háromnegyed négykor a 

járat átmegy Révfülöpre, felveszi a gyerekeket, a pálköveieket lerakja, majd tovább megy 

Badacsonytomajra, ahol felveszi az oda járó gyerekeket, és visszatér Salföldre. Minden más esetben a 

járat egyből Salföldre tér vissza. Mielőtt szavaznának szeretné feltenni a kérdést, hogy Somogyi Márk 

képviselő úr, miáltal érintett a kérdésben szavazhat-e? Aki egyetért azzal, hogy igen, kézfeltartással 

szavazzon. 

     

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

11/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Somogyi Márk, képviselő szavazásból történő kizárásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Somogyi Márk képviselőt az iskolai és óvodai 

gyermekszállítás menetrendjének megállapításával kapcsolatos szavazásból nem zárja ki. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ha egy képviselő érintett a gyerekekkel kapcsolatos témában, mert 

gyerekei vannak, akkor az nem szavazhat? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ha egy képviselőnek gyerekei vannak, és a gyerekek érintettek egy 

témában, akkor a képviselőnek elviekben kérnie kell, hogy szavazhat-e abban a témában érintettség 

miatt. A testület ezt általában megszavazza.  

 

Kovács Istvánné: Először is szeretné megköszönni azt, hogy az ő gyerekét egyáltalán ebben az évben 

szállítja a falubusz. Szerinte az, ami itt elhangzott, és amin itt vitatkoztak butaság és pitiáner dolog. 

Köszöni. 

 

Kovácsné Istvánné12:19 órakor távozott. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki az előbb elhangzott határozati javaslattal egyetért, kézfeltartással 

szavazzon. 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, 1 ellenszavazattal és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

12/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Gyermekszállításról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a falugondnoki autóval történő iskolai és óvodai 

gyermekszállítás menetrendjét 2015. április 1-jétől az alábbiak szerint állapítja meg: 

 

Reggel két járatban közlekedik előbb Badacsonytomaj irányába, majd Salföldre visszatérve Révfülöp 

irányába.  

Délutánonként háromnegyed négykor a falugondnoki autó átmegy Révfülöpre, felveszi a gyerekeket, 

visszafele a pálköveieket lerakja, majd tovább megy Badacsonytomajra, ahol felveszi az oda járó 

gyerekeket, és visszatér Salföldre. Amennyiben a falugondnoki autónak délután nem szükséges 

átmennie Badacsonytomajra, úgy Révfülöpről egyenesen Salföldre tér vissza. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Szeretné, ha az önkormányzat megbízná azzal, hogy ebben a kérdésben 

eljárjon az intézmények felé. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Erre nem ad felhatalmazást az önkormányzat, mint magán ember 

megteheti. 

 

II. Települési Értéktár Bizottság beszámolója 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Felkéri Somogyi Győző alelnök urat, hogy a Települési Értéktár 

Bizottság munkájáról számoljon be, de mielőtt átadná a szót, annyit szeretne elmondani, hogy az 

Értékát Bizottság eddigi munkája bizonyos okok miatt, amit most nem szeretne részletezni, elég kicsiny 

volt. A Bizottság elnöke lemondott, ezért kérik fel az alelnök urat a beszámoló megtartására.  

 

Somogyi Győző, alelnök: Sok javaslat érkezett, és a javaslatok, valamint a törvény és az ismertető 

alapján úgy látta, hogy az értéktárat nem szűk értelemben kell venni, tehát, hogy egy-két pontszerű 

érétket kell feltüntetni, hanem egy olyan településnél, mint Salföld, amely valóságos ékszerdoboz, itt az 

értékek egymásba kapcsolódnak, rengeteg érték van. Ezek közül azokat, amelyek konkretizáltak, azokat 

összeírták, és így összesen 83 tétel jött össze, ebből 41-et űrlapon töltött ki, megokolva, részletezve, 

szakirodalommal részletezve, ha megkapja a többi űrlapot, akkor azokat is ennek megfelelően ki fogja 

tölteni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A munka gyakorlatilag akkor még mindig tart. Ha jól tudja, akkor 

máshol is vannak még javaslatok. Az lenne a kérése, hogy akkor gyűjtsenek össze mindent. Ami itt 

még fontos lenne, az az ügynek a jogi része. Megköszöni az alelnök úr beszámolóját.  
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III. Értéktár Bizottság tagjai számának csökkentése 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szeretné javasolni a Képviselő-testületnek, hogy a jelenlegi Értéktár 

Bizottságot mentsék fel a tevékenység alól, és válasszanak egy új Értéktár Bizottságot. Kérdése, 

hozzászólása van ezzel kapcsolatban valakinek? Amennyiben nincs, akkor azt szeretné javasolni, hogy 

a jelenlegi Értéktár Bizottság tagjait mentsék fel a tevékenység alól. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

13/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Települési Értéktár Bizottságtagjai megbízatásának visszavonásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a salföldi Települési Értéktár Bizottság tagjainak 

megbízatását visszavonja. . 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szeretne javaslatot tenni az új Értéktár Bizottság tagjaira. Négy név 

merült fel, az indokai a következők. A tagok 75%-a helyi lakos, itt van, és elérhető, illetve egy olyan 

tag lenne, aki szintén salföldi állandó lakos, igaz nem tartózkodik sokat a településen, de jelentkezett a 

Bizottságba. A javasolt tagok Somogyi Győző, Török László, Veronika Whitehouse és Petrovics 

Miklós. Kérdése, hozzászólása van-e a javaslattal kapcsolatban valakinek? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Csak annyit szeretne, hogy a polgármester úr egyeztetett a korábbi 

tagokkal? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem egyeztetett a korábbi tagokkal, mivel a hozzáállásukat és 

munkájukat értékelve kénytelen volt ez a javaslatot tenni. A tevékenység nagyon minimális volt. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Neki az a véleménye, hogy érdemes lett volna egyeztetni a volt tagokkal. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Az a Bizottságnak adott feladat volt a testület részéről. 

 

Kúti Mária: Ő csak, mint volt elnök annyi szeretne mondani, hogy ő maximálisan tudja támogatni 

azokat, akiket a polgármester úr javasolt. Ő majdnem két évig működtette majdnem teljesen egyedül 

ezt a Bizottságot. Volt olyan, aki egyetlen alkalommal sem jelent meg, még visszajelzést sem küldött. 

Ezek után ő tett javaslatot az önkormányzatnak, hogy vegyék vissza a létszámot, egyébként ő úgy tudja, 

hogy sem a tagoknak, sem neki, mint volt elnöknek, nincs abba beleszólása, hogy az önkormányzat 

kiket jelöl az Értéktár Bizottságba. Ez az önkormányzat feladata. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni szépen.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem beleszólásról beszélt, csak annyit kérdezett, hogy egyeztetett-e a 

polgármester úr a volt tagokkal, vagy pedig saját maga talált ki egy új listát.  



 12 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdés van még ezzel kapcsolatban? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Az elnökről és az elnökhelyettesről külön kíván szavazni a testület? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen. Aki az Értéktár Bizottságba javasolt személyekkel egyetért, 

kézfeltartással szavazzon.   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

14/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Települési Értéktár Bizottság tagjainak megválasztásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a salföldi Települési Értéktár Bizottságba a 

következő tagokat választja: 

Somogyi Győző, Török László, Petrovics Miklós, Veronika Whitehouse.  

 

ábián Gusztáv, polgármester: Ő szeretné javasolni Somogyi Győző urat az elnöki pozíció betöltésére. 

Kérdezi a Somogyi urat, hogy elfogadja-e az elnöki pozíciót? 

 

Somogyi Győző: Igen elfogadja. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki el tudja fogadni, hogy Somogyi Győző úr legyen a Települési 

Értéktár Bizottság elnöke, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

15/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Települési Értéktár Bizottság elnökének megválasztásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a salföldi Települési Értéktár Bizottság Elnökének 

Somogyi Győzőt választja. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Elnökhelyettest nem választ most a testület?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő javasolná, hogy a következő ülésen szavazzanak az 

elnökhelyettesről. És szeretné kérni, hogy rövid időn belül tartsanak egy Értéktár Bizottsági ülést, ahol 

az új tagok megjelennek, és a benyújtott javaslatokról döntenek. Az ülés attól megtartható, ha nincs 

elnökhelyettes? 
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Dr. Szabó Tímea, jegyző: Ha az elnök úr jelen van, akkor igen. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ha jól tudja, akkor ezeket a döntéseke elektronikus úton el kell 

juttatni a Megyei Közgyűlés számára.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Igen, mert ők döntenek arról, hogy felveszik-e az adott értéket a Megyei 

Értéktárba.  

 

IV. A 2015. évi költségvetési rendelet elfogadása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A költségvetés tervezését, az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény, és a törvény végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet szerint 

végezték el. A költségvetésben mindig az a legfontosabb, hogy fenntartható legyen, kiegyensúlyozott, 

takarékos gazdálkodással történjen. Ha megnézik, a főösszegről szóló összesítőt, van 20.292.000 

forintos bevételi és 20.292.000 forintos kiadási összeg. Ha jól látja, akkor 1.555.000 forint tartalékkal 

számolnának, ami azt jelentené, ha minden így alakulna, akkor 2016. január 1-jén ennyi lenne a 

bankban. A bérek, illetve tiszteletdíjak tekintetében növekedés van, mert jelenleg a polgármester is 

főállásban dolgozik, a képviselők is a tavalyihoz képest magasabb tiszteletdíjat kapnak. A kötelező 

normális bérminimum növekedés is van, tehát ami a falugondnokot érinti, illetve az egy betervezett 

közfoglalkoztatott bére is magasabb lett, tehát összesen Salföldön a személyes kiadások, juttatások 

azok két dolgozót, és három települési képviselőt érintenek. Ezeknek az összes költsége körülbelül 

9.200.000 forint. A dologi kiadások körülbelül 12.000.000 forint, ebbe beletartoznak a beruházások, az 

ellátott juttatások, felújítások. A bevételeikről annyit szeretne elmondani, hogy adót nem emeltek, de 

mégis az átlag lakosok adónövekedést fognak észlelni, mert tavaly az adórendeletet módosítani kellett, 

ami sajnos nem azt jelentette, hogy több lett az önkormányzat bevétele, hanem mindenki adófizető lesz 

a településen. A támogatásokat az adott költségvetési törvény alapján mindig megkapja az 

önkormányzat, ez jelenleg 10.000.000 forint körül van az idei évre. A szokásos bérleti bevételeik 

változatlanul az egy darab önkormányzati ingatlanból van. A gépjárműadóból 40%-ot kap az 

önkormányzat. A tavalyi rendelet alapján kerültek kiszámításra a főbb kiadások, egyedül az illetmények 

azok, amik növekedtek, talán a beruházás kevesebb lesz, mint az elmúlt évben. A kultúrára adott állami 

támogatás viszont az idei évben növekedett, ez az úgynevezett könyvtári és közművelődési támogatás. 

Azt szeretné mondani, hogy előttük van a kiadás és a bevétel részletezése, akinek ezzel kapcsolatban 

kérdése van, kéri, tegye fel. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő annyit szeretne kérdezni, van olyan, hogy üdülői 

szálláshely szolgáltatás, étkeztetés, ez a szakfeladatnak a neve? 

 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző: Igen. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Neki annyi kérdése lenne, hogy ő a múltkori alkalommal nem szavazta 

meg a főállású polgármesteri státuszt, a korábbihoz képest mindennel együtt bruttó mennyi pluszt jelent 

ez az önkormányzatnak? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A tavalyi évben a polgármester tiszteletdíja járulék nélkül körülbelül 

1.200.000 forint volt. Idén a főállású polgármester illetménye 12 hónapra körülbelül 1.800.000 forint. A 

különbség 600.000 forint. 
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Neki is lenne egy kérdése, az mennyi pluszt jelent, hogy az ő 

tiszteletdíjukat az alakuló ülésen megemelte a polgármester úr.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Azt szerette volna az előbb kifejteni. A tavalyi évben körülbelül 

3.200.000 forint volt a képviselő-testület összes járandósága, az idei évben a két képviselő megemelt 

tiszteletdíja és a főállású polgármester fizetése 4.028.000 forint. Nagyságrendileg körülbelül 800.000 

forinttal emelkedett a tavalyi évhez képest.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő egyébként támogatja azt, ha mindannyian 50%-ban lemondanak a 

tiszteletdíjukról, ha ez a költségvetés igényli, akkor ő felajánlja.   

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez egy önkéntes dolog.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Egységesen. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Érti, tehát a képviselő úr akkor mond le, ha a többiek is lemondanak. 

Ennyit a személyi juttatásokról.  

 

A polgármester ismerteti a költségvetés tervezetét. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdése van a költségvetés tervezetével kapcsolatban valakinek? 

 

Tóth Zsuzsanna, pénzügyi ügyintéző: Egy javítást szeretne a 4. számú melléklet összesen sora 

elírásra került.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Amennyiben nincs kérdés, aki a költségvetési rendeletet el tudja 

fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 1 

tartózkodással az alábbi rendelet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

2/2015. (III. 02.) önkormányzati rendelete a 2015. évi költségvetésről  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 24. § (4) 

bekezdése alapján a költségvetés előterjesztésekor a képviselő-testület részére tájékoztatásul a 

következő mérlegeket és kimutatásokat kell szöveges indokolással együtt bemutatni. Az előterjesztést 

mindenki megkapta. Kérdése van valakinek ezzel kapcsolatban?  A másik pedig a Magyarország 

gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény, valamint a végrehajtására vonatkozó 

353/2011. (XII.30.) Korm. rendelet alapján a helyi önkormányzat, a nemzetiségi önkormányzat és a 

társulás évente, legkésőbb a költségvetési rendelet, határozat elfogadásáig határozatban állapítja meg a 

kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti saját bevételeinek és adósságot keletkeztető ügyleteiből 

eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegét. Ha 

megnézik, adósságot keletkeztető ügyleteik nem lesznek. Kérdése ezzel kapcsolatban van-e valakinek? 

Amennyiben nincs, ismerteti a határozati javaslatot. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-

testülete az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. §-a alapján az önkormányzat saját 
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bevételeinek, valamint a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 3. § (1) 

bekezdése szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési 

évet követő három évre várható összegét az alábbiakban foglaltak szerint állapítja meg: Saját bevételek 

összege: 2015.  4.080 ezer Ft, 2016.  3.830 ezer Ft,  2017.  3.850 ezer Ft, 2018.  3.850 ezer Ft. 

Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek: 2015. 0 Ft, 2016. 0 Ft, 2017. 0 Ft, 

2018. 0 Ft. Aki a határozati javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

16/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Az Önkormányzat saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettsége 

megállapításáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. 

törvény 29/A. §-a alapján az önkormányzat saját bevételeinek, valamint a Magyarország gazdasági 

stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 3. § (1) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő három évre várható összegét az 

alábbiakban foglaltak szerint állapítja meg: 

 

Saját bevételek összege: 

                                                              2015.  4.080 ezer Ft 

                                                              2016.  3.830 ezer Ft 

                                                              2017.  3.850 ezer Ft 

        2018.  3.850 ezer Ft 

 

Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek:  

                                                              2015. 0 Ft 

                                                              2016. 0 Ft 

                                                              2017. 0 Ft 

                                                              2018. 0 Ft 

 

V. 2015. évi közbeszerzési terv elfogadása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény alapján 

legkésőbb március 31. napjáig éves összesített közbeszerzési tervet köteles készíteni az adott évre 

tervezett közbeszerzésekről az önkormányzat. Mivel jelenleg nincs ilyen, ezért felolvasná a határozati 

javaslatot. Salföld Község Önkormányzata a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 33.§-a 

alapján az Önkormányzat, mint ajánlatkérő által 2015. évben lefolytatandó közbeszerzési eljárások 

éves tervét nemleges megjelöléssel jóváhagyja. Megbízza a polgármestert, hogy az esetlegesen 

közbeszerzéssel érintett fejlesztéseket, beruházásokat kísérje figyelemmel. Aki ezt el tudja fogadni, 

kézfeltartással szavazzon. 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

17/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

A 2015. évi közbeszerzési tervről 

 

Salföld Község Önkormányzata a közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 

33.§-a alapján az Önkormányzat, mint ajánlatkérő által 2015. évben lefolytatandó 

közbeszerzési eljárások éves tervét nemleges megjelöléssel jóváhagyja. 

Megbízza a polgármestert, hogy az esetlegesen közbeszerzéssel érintett 

fejlesztéseket, beruházásokat kísérje figyelemmel. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: folyamatos  

 

VI. 2015. évi rendezvényterv  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A felelős megnevezését kéri javítani, hiszen a felelős minden esetben 

a polgármester. A rendezvényterv gyakorlatilag megegyezik a tavalyival, egy rendezvény, ami tavaly is 

volt, és az idén is be van tervezve a Magyar Művészeti Akadémia tart rendezvényt a településen, 

amiben az önkormányzat is segítene, de végső döntés még nem született ezzel kapcsolatban. Az még 

kérdéses, ezért nem került bele a tervbe. Tehát ugyanazok a rendezvények leszek, mint tavaly, 

megközelítőleg 660.000 forintos költséggel, amit az állami támogatásból leírhat az önkormányzat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azt azért meghallgatnák, hogy mi a kulturális feladatok 

állami támogatásával kapcsolatos változás lényege. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: A nyitvatartási idővel kapcsolatban vannak szabályok, egyrészt a 

könyvtárnak és a közösségi szintérnek nyitva kell lennie a hét valamely szabadnapján, vagy 

munkaszüneti napján is, a másik a közösségi szintér, ami a faluház, annak havonta legalább egy 

alkalommal 21:00 óráig nyitva kell lennie. Egyeztetni fog a pénzügyes kollégákkal, hogy ha van egy-

egy rendezvény annak a meghívóját összegyűjtik majd, ha el kell számolni, akkor tudjanak mivel. Az 

összeg felhasználása tekintetében, nyílván ez a könyvtári, illetve a kulturális tevékenységre költhető, 

megkötés az, hogy legalább 10%-át a közösségi szintér működtetésére kell felhasználni, tehát a faluház 

áramszámlájára, vízszámlájára, és 15%-át a könyvtári szolgáltatásokhoz szükséges infrastruktúra 

megújítására és a kulturális törvény valamelyik része szerinti közművelődési tevékenységre, ami pedig 

nem más, mint helyi társadalom kapcsolat rendszerének, közösségi életének érvényesítése, segítése, 

amik pont a rendezvények.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni szépen. Kérdése van-e a rendezvénytervvel kapcsolatban 

valakinek? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az szerepel a rendezvény tervben, hogy a könyvtári nap az 

augusztusban két pénteken lesz, tavaly szó volt arról, hogy idén ne csak írók és művészek legyenek a 
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beszélgető partnerek, hanem olyan egyszerű emberek, mint például egy juhász. És szerinte lehetne az 

alkalmankénti 35.000 forintot csökkenteni, ha esetleg nem fér bele. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az 5.000 forint alkalmanként, összesen 35.000 forint.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen látja, elnézést.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő annyit szeretne mondani, hogy nem tudja ki kapta meg, tegnap késő este 

továbbította, Kovács Misi küldött program tervet a Salföld-Dalkör nevű programról, ami ugyan 

költségvetés szempontjából nem befolyásolja a települést, maximum a dátumok szempontjából lehetne 

egy részletezőt írni róla. Javasolta, hogy beszélhetnek róla.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Mikor lenne? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Azt ő is kereste, de nem találta, szerinte olyan május, június környékére 

tervezhetik. Esetleg felhívhatják, ha fontosnak gondolják. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő úgy hallotta, hogy a majorban rendezik. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez egy magáncég rendezvénye, ezt nem tudja betenni a salföldi 

rendezvénytervbe. Kérdése, hozzászólása még ezzel kapcsolatban valakinek? Amennyiben nincs, aki a 

rendezvénytervet el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

18/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

A 2015. évi rendezvényterv elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Salföld község 2015. évi rendezvénytervét 

elfogadja. 

 

VII. Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének egyes szociális ellátások 

szabályozásáról szóló rendelet újra alkotása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A segélyezi rendszer 2015. március 1-jei átalakításával 

összefüggésben az állam és az önkormányzatok közötti feladat-megosztás a szociális ellátások 

biztosítása területén átalakul. A jelenleg az aktív korúak ellátásának a megállapítása a járási hivatal 

hatáskörébe kerül. Az aktív korú az, aki dolgozó képes. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Igen. Az a személy, aki alap esetben dogozni tudna.  
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Fábián Gusztáv, polgármester: Tehát a járási hivatal hatáskörébe kerül, melyből megszűnik a 

rendszeres szociális segély kategória. Tehát a járási hivatallal megszűnik ez a kategória. Ha a mondatot 

próbálja értelmezni. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Megszűnik, de annak egyfajta jogutódja lesz, csak más lesz a neve. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ehhez kapcsolódóan az önkormányzat rendeletben szabályozta az 

együttműködési szabályokat, amik a megszűnés miatt kikerülnek a rendeletből.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem tudja, ezt biztos, hogy nekik kell ismertetni? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Maradjanak annyiban, hogy a szociális rendeletet módosítani kell, 

viszonyt felolvasná az indoklás részt, hogy miért kell ezt módosítani. A rendelet megalkotása a 

jogszabályi változás miatt szükséges, melyet 2015. február 28-ig kell megalkotni a települési 

önkormányzatoknak. A települési támogatások keretében nyújtható ellátások tekintetében az 

önkormányzat szabadon dönthet. Az Szt. alapján az önkormányzat egyetlen kötelezettsége, hogy a 

rendkívüli települési támogatást biztosítsa, e jogcím tekintetében tehát kötelező a rendeletalkotás, a 

többi jogcím tekintetében opcionális. Szeretné megkérdezni, hogy mit jelent az a szó, hogy opcionális? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Lehetséges, választható.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A szociális rendelet tervezetében a rendkívüli települési támogatáson 

felül megjelennek a törvényben ajánlott támogatási formák is. A települési önkormányzat az Szt-ben 

megszűntetett támogatási formák (lakásfenntartási támogatás, méltányos ápolási díj, méltányos 

közgyógyellátás) kiváltására települési támogatás megállapítását javasolja a tervezetben. A rendelet 

tehát a jogszabályi kötelezettségnél jóval szélesebb körben biztosítja a település lakosai számára az 

egyes szociális támogatási formákat. Ennek költségvetési fedezetére rendelkezésre áll a központi 

költségvetésből biztosított támogatás, melynek összege Salföld tekintetében 266.120,-Ft, továbbá a 

település iparűzési adóbevétele, ami 2014. évben 835.651,-Ft volt, illetve  a saját bevétel. Tehát 

amennyiben ők úgy értelmezhetik, hogy az államit támogatás kevés, úgy ezentúl az iparűzési adóból 

költhetnek az úgynevezett települési támogatásra.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem lesz túl sok lehetőségük. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Így van. És még a saját bevételeikből költhetnek, ez az adóbevétel és 

akár az üzleti tevékenységből származó bevételük. A rendelet tervezet összeállításakor figyelembe 

vételre került a 2014. évben ilyen célra megjelenő kiadás összege, mely a település tekintetében 

233.000,-Ft volt, (ezen összeg a közfoglalkoztatás önerő részét nem tartalmazza). Ennek tekintetében 

kerültek meghatározásra az egyes támogatási formákra megállapított támogatási összegek, 

időintervallumok. A rendelet tehát széles körben nyújt lehetőséget a településen bajba jutott emberek 

támogatására, segítésére, megfelelő költségvetési fedezet mellett. Mindazonáltal egyes támogatási 

feltételek esetében ösztönzi a lakosságot arra, hogy amennyiben aktív korú személy esetén nem 

rendelkezik munkahellyel, jövedelemmel, úgy a munkaügyi központ által legyen nyilvántartásba véve, 

így is nagyobb esélyt teremtve a munkába állásra és hosszabb távon a jövedelmi viszonyainak 

rendezésére. Tehát feltétel lehet később egy ilyen segélynél, a munkaügyi központnál való regisztráció? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: A rendelet tervezet ennek megfelelően készült el.  
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Fábián Gusztáv, polgármester: A rendelettervezetben javasolt hatáskörök gyakorlásánál a minél 

rugalmasabb, hatékonyabb, gyorsabb feladatellátást vettük figyelembe. A polgármesternek történő 

hatáskör átadása ezeket a célokat szolgálja. Van egy előzetes hatásvizsgálat is, ugyanaz a mondat 

szerepel, hogy a polgármester hatáskörében a támogatások ellátása, gyorsabb, hatékonyabb ügyintézést 

eredményez. A rendelet alkalmazásának szükséges feltételei a költségvetésben lévő fedezet. Most 

tulajdonképpen megszavaztak 266.000 forint állami támogatást, igaz nem szavaztak meg ennél többet. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ez egy olyan dolog, hogy módosítani kell, ha szükség van rá.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ha felhasználják ezt a 266.000 forintot, akkor a felsorolt adókból 

költhetnek erre a célra. Ő azt szeretné javasolni, hogy nézzék meg a rendeletet. Itt fontos, hogy a 

képviselő-testület a polgármesterre a következő hatásköröket ruházza át, a települési támogatás és a 

rendkívüli települési támogatás megállapítása, köztemetés költségeinek megtérítése, méltányosság 

megállapítása, azt Szt-ben meghatározott köztemetéssel kapcsolatos feladatok ellátása. A polgármester 

az átruházott hatáskörben hozott döntéseiről a képviselő-testületet a soron következő tervezett ülésen 

tájékoztatja. Amit még szeretne kihangsúlyozni, az 5. § (1) bekezdése. E rendeletben meghatározott 

rendszeres pénzbeli ellátásokat a jogosultság fennállása esetén a tárgyhónapot követő hónap 5. napjáig 

lakcímre, vagy folyószámlára való átutalással, a jogosult kérelmére, házipénztárból készpénzben kell 

folyósítani. A természetbeni ellátásra is van lehetősé, ez történhet Erzsébet-utalvány, ruhanemű, 

élelmiszer vásárlás, közüzemi díjak átvállalása, tankönyv, tanszervásárlás, tűzifa vásárlás, 

gyermekintézmények térítési díjának kifizetése formájában. Ami mindig van az a jövedelmi viszonytól 

független, alanyi támogatás és a jövedelmi viszonytól függő támogatás. Ezek a rendeletben fel vannak 

sorolva. 

 

Ismerteti a rendelet tervezetet.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdése van-e valakinek? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő igazából azt nem tudta összerakni ebben a dologban, hogy 

van a települési támogatás, pontokban következnek egymás után a különböző lehetőségek, és akkor 

megint visszatérnek és mindegyiknél más a százalékos arány, a 12. §-ban visszautalnak a 9. §-ra, ő ebbe 

belezavarodott. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Nagyon sajnálja, ugyan így nézett ki az előző, a jelenleg hatályos rendelet 

is, ugyanazon forma szerint épült fel, a szerkezetében nem történt változás, csak a tartalmában. Az 

összeghatárok a jelenleg hatályos rendelettel azonosan kerültek bele, ugyanis ő majdnem egy hónappal 

ezelőtt kiküldött egy tervezetet, egy általános tájékoztatót azzal a kéréssel a polgármester urak felé, 

mivel ez egy elég nagy, terjedelmes téma, hogy várja a javaslatokat, kéréseket a településekről. 

Salföldről nem kapott semmit, ezért a jelenleg hatályos rendelet jövedelem határai, összeghatárai, 

feltétel rendszere került be ebbe a formába. Az 1 %-ban le van írva, hogy milyen támogatási formák 

vannak, utána le van írva, hogy milyen feltételeknek kell megfelelni, milyen mértékben támogatható ez, 

és ezekhez képest milyen iratokat, nyilatkozatokat kell benyújtani, hogy a jogosultsági feltételnek 

megfeleljenek. A szerkezete ez, de amint elmondta, ugyanígy épült fel a jelenleg hatályos rendelet is.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő úgy emlékezett, hogy külön pontokban voltak. 
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Dr. Szabó Tímea, jegyző: Az még a jelenlegi előtti rendelet lehetett.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tulajdonképpen az összegek olyan alacsonyak, hogy nincs értelme 

változtatni rajtuk.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Egy ellentmondást talált a 10. § (2) bekezdés b) pontjában az 

van, ez ugye a közeli hozzátartozó ápolására vonatkozik, hogy keresőtevékenységet az otthoni 

munkavégzés kivételével napi 4 órában végez, de ugyanakkor a c) pontban pedig az van. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem, 4 órát meghaladó időben nem végez. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igen 4 órát dolgozhat, és rendszeres pénzellátásban nem 

részesül. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: A keresőtevékenységre nem vonatkozik a rendszeres pénzellátás. A 

rendszeres pénzellátásban, van egy értelmező rendelkezés, ahol le van írva, hogy mi tartozik a 

rendszeres pénzellátásba. Például a táppénz, a rokkantsági járadék, fel van sorolva tételszerűen, és 

visszautalnak, hogy az Szt. rendelkezései az irányadóak ezekre a szakkifejezésekre. Itt abból indultak 

ki, egyrészt más települések javaslatait is fegyelembe véve, hogy ez egyébként a méltányos ápolási díjat 

váltja ki. Vannak benne olyan dolgok, amik újként kerültek a rendeletbe, mert a régi rendszerben a 

törvény szabályozta őket, de azt is próbálták úgy beépíteni, ahogy akkor a törvény szabályozta őket. Az 

ápolási díjnál még annyit szeretne elmondani, mert fontos 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Szerinte előbb ismertessék azokat a dolgokat, amik újonnan kerültek a 

rendeletbe. Az egyik része az, ami korábban átmeneti segély volt, aztán önkormányzati segély, de azt a 

hármat, amit ezzel tulajdonképpen átvesz az önkormányzat, arról néhány szót. 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Az egyik a lakásfenntartási támogatás, ami megszűnt törvényi szinten a 

jegyző hatásköréből átkerült önkormányzati hatáskörbe, ez a lakhatásra tekintettel nyújtható támogatás. 

A másik az a méltányos ápolási díj, amit eddig is szabályozott a rendelet, de ezt itt most ápolásra 

tekintettel nyújtja az önkormányzat, és a méltányos közgyógyelláts, ami szintén megszűnik 

jogszabályilag, ez pedig egy gyógyszertámogatás keretében nyújtható támogatás lenne. Ez a három fő 

olyan dolog, ami egyrészt nem volt eddig, mint konkrétan szabályozott települési támogatás, és a 

tervezetben úgy írták, hogy egy évre állapítható meg. És akkor itt mondaná el, az ápolási díjnál nagyon 

lényeges, hogy nem volt arról szó, hogy mi lesz a jogviszonnyal, mert eddig, aki jogosult volt ápolási 

díjra, annak jogviszonya volt, a szociális törvénnyel való megszűnésben nem voltak átmeneti szabályok 

arra vonatkozóan, hogy mi lesz ezzel kapcsolatban. Van egy kormányrendelet tervezet, amiből arra 

lehet következtetni, hogy amennyiben az önkormányzat szabályozza a rendeletében ezt úgy, mint 

ápolásra adható települési támogatást, és legalább akkora összegben, mint jelenleg a törvényben, akkor 

ez is jogviszonyt keletkeztet, és ápolási díjként kell szerepeltetni, tehát aki ebbe belekerül, az is 

jogviszonyt fog maga után vonni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Jogviszony alatt azt értik, hogy nyugdíj, TB? 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Igen nyugdíjjárulékot vonnak belőle.  
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő azt hallotta a híradásban, hogy az ápolási díjjal 

kapcsolatban valami változtatást próbálnak elérni, hogy az egyik része visszakerüljön állami kézbe.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Az egyik része az állami kézben van, mivel aki fogyatékos személyt ápol, 

azt nevezték alanyi ápolási díjnak, aki pedig nem súlyosan fogyatékos személyt, hanem „csak” tartósan 

beteget ápol az volt a méltányos ápolási díj, és ennek a jogutódja az, amit belekerült a rendeletbe.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdés van még a rendelettel kapcsolatban? 

 

Tóthné Titz Éva, aljegyző: Egy dolgot szeretne még kiegészíteni, hogy próbálta beleépíteni a 

tervezetbe a jelenleg hatályos rendeletet, viszont egy kimaradt a jelenleg hatályoshoz képest az iskola 

kezdési támogatásnál csak általános és középiskolás gyermek van, így a jelenleg hatályosban a 

felsőfokúak is támogatásban részesültek, tehát ha testület úgy dönt, akkor az előterjesztést célszerű 

lenne kiegészíteni a felsőfokú nappali tagozaton tanulók iskola kezdési támogatásával. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki azt a módosítást el tudja fogadni, hogy a 9. § (1) bekezdés c) 

pontjába a felsőfokú oktatás nappali tagozatán tanulók iskola kezdési támogatása bekerüljön, 

kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

19/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Módosító javaslatról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az egyes szociális ellátások 

szabályozásáról szóló önkormányzati rendelet 9. § (1) bekezdés c) pontjába a felsőfokú oktatás nappali 

tagozatán tanulók iskola kezdési támogatása bekerüljön. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Aki az egyes szociális ellátások szabályozásáról szóló rendeletet el 

tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi rendelet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

3/2015.(III. 02.) önkormányzati rendelete 

az egyes szociális ellátások szabályozásáról 

 

 

VIII. A köztemető rendjéről, használatának, igénybevételének szabályairól szóló 9/2014. (X. 09.) 

önkormányzati rendelet és a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz kezeléséről szóló 

15/2014. (XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítása 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Mind a köztemető rendjéről, használatának, igénybevételének 

szabályairól szóló 9/2014. (X. 09.) önkormányzati rendelet és a nem közművel összegyűjtött háztartási 

szennyvíz kezeléséről szóló 15/2014. (XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítása javítási célt szolgál. 

A köztemető rendjéről, használatának, igénybevételének szabályairól szóló 9/2014. (X. 09.) 

önkormányzati rendelet módosítása azért szükséges, mert a szociális temetésre vonatkozó országos 

szintű szabályozás hatálya – az eredetileg tervezetthez képest – 2015. január 1-jéről 2016. január 1-jére 

tolódott ki, így az idei évben azt még nem szükséges szabályozni. A nem közművel összegyűjtött 

háztartási szennyvíz kezeléséről szóló 15/2014. (XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítása azért 

szükséges, mert a közszolgáltatást ellátó vállalkozó nem tartozik az általános forgalmi adó adóalanyi 

körébe, így a közszolgáltatás díj sem tartalmazhat áfa-t, ami így tévesen került az elfogadott rendeletbe. 

Kérdés van ezzel kapcsolatban? Amennyiben nincs, aki a módosítást el tudja fogadni, kézfeltartással 

szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi rendelet alkotta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

4/2015. (III. 02.) önkormányzati rendelete 

 
a köztemető rendjéről, használatának, igénybevételének szabályairól szóló 9/2014. (X. 09.) 

önkormányzati rendelete és a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz kezeléséről szóló 

15/2014. (XI. 10.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 

 

IX. Vagyonrendelet módosításának előkészítése 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az anyagot mindenki megkapta. Azt kell ezzel kapcsolatban tudni, 

hogy próbálják eladni 2900. helyrajzi számú telket, ami miatt a vagyonrendeletet módosítani kell. Ő 

nem kívánja felolvasni a kapott anyagot. Határozatot ezzel kapcsolatban most nem kell hozni? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Nem, csak beszéljék át, hogy milyen irányba induljanak el. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A lényeg az, hogy a piaci értéknél olcsóbban kívánja értékesíteni az 

önkormányzat, illetve a legutolsó rendelkezésre álló adatok alapján olcsóbban szeretnék eladni az 

ingatlant, amire van is egy vevő. Nekik egy olyan rendelet-módosítást kell csinálniuk, ahol ezt meg 

tudják indokolni.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Az állásfoglalást pont ez miatt kérték, és a végén van a lényeg. Idézi az 

állásfoglalást. „Véleményem szerint a közérdekű tevékenységhez kapcsolt, kedvezményes értékesítés 

feltétele és garanciális eleme lehet az érintett ingatlan használatának hosszú időn keresztül a közérdekű 

tevékenység folytatásához történő kapcsolása. „ Ebből ő arra következtet, hogy természetesen az nincs 

rendjén, hogy szegény az önkormányzat, de alapvetően nem ahhoz fűződik, hanem, hogy azt az 

ingatlant is olyan célra használják, például valami közérdekű dolog motiválja az eladást. 
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Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Az nem lehet közérdekű ügy, hogy nem kell a bíróságra 

járniuk, és nem kell a perköltségeket az önkormányzatnak tovább fizetnie? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Ő ezeket a kérdéseket beleírat a levelébe. Amikor az ügy folyamatban volt, 

és megegyeztek volna közben, akkor biztos, hogy volt olyan pont, ahol jobban járt volna az 

önkormányzat. Közérdekű lehet az, amit ő el tudna képzelni, fiataloknak való kedvezményes 

értékesítés, hogy ide költözzenek, egy múzeum, vagy egy iskola építése, vagy aki megveszi, nyit egy 

múzeumot, egy bemutató parkot.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Azzal nem lehetne megoldani, hogy a következő fél mondatot 

beleveszik a szerződésbe? Így szól, továbbértékesítési döntés esetén az önkormányzat számára 

elővásárlási jogot tartsanak fent. Ha tovább akarják adni, akkor felajánlják az önkormányzatnak.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Végül is vagylagos, ő is úgy értelmezi, hogy eladhatja az 

önkormányzat, csak ezt bele kell venni a szerződésbe.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Ez az állásfoglalás a pályáztatás nélküli értékesítésre vonatkozik, a másik 

módja az értékesítésnek, ha pályázatot ír ki az önkormányzat, és arra van példa, hogy kétszeri 

eredménytelen pályázat után van egy bizonyos engedmény, tehát akkor valamivel olcsóbban is lehet 

adni. Azt azért szeretné megjegyezni, hogy az az értékelés, amit csináltatott az önkormányzat, az már 

valószínű, hogy nem jó, szerinte biztos, hogy kell egy másikat csináltatni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szerinte, ha beleteszik azt a mondatot, akkor jó lesz. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Akkor hagyják az esetleges közérdekű célokat, és ezzel bővítsék ki? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A végén szerepel még egy mondat. A kedvezmények alkalmazása 

azonban nem lehet ellentétes a szolgáltatás és ellenszolgáltatás arányosságának követelményével, ezért 

a törvényi és rendeleti feltételek megléte egyedileg, mindig az adott ügylet esetében vizsgálandók. 

Tehát nincs benne tiltás, csak van benne egy adott ügy, amit vizsgálni kell. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Évek óta nem tudták mire használni, ez egy értékesíthetetlen 

dolog, csak a pénzt költötte rá az önkormányzat. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Javasolja, hogy írjanak ki egy pályázatot az ingatlan értékesítésére, 

annyival is előrébb lesznek. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ahhoz megint értékbecslést kell csináltatni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Beleírják a múltkorit, az reális, azért nem fogja megvenni senki, 

kétszer egymás után. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Jó, de még nincs hatályban ilyen szabály a rendeletben. Azt úgy lehet 

megoldani, hogy a következő ülésre megcsinálják a rendel módosítást, és után a pályázat kiírását.  
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Fábián Gusztáv, polgármester: Akkor legyen a rendelet módosításban, hogy beleírják, kétszeri 

sikertelen pályáztatás esetén a harmadik esetben az önkormányzat csökkentheti az ingatlan vételárát, 

illetve az értékesítési döntés mellé az elővásárlási jogot is kikötik.   

 

X. Polgármester szabadsága ütemezésének jóváhagyása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő javasolná, hogy a szeptemberi hónapban 15 nap, decemberben 9 

nap és augusztusban 15 nap. Aki ezt így el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

20/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

A polgármester 2015. évi szabadsága ütemezéséről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv, polgármester 2015. évi 

szabadságának ütemezését az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

Augusztus hónapban 15 nap 

Szeptember hónapban 15 nap 

December hónapban 9 nap 

 

XI. Alapítványok, egyesületek 2014. évi támogatásának elszámolása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Salföld Község Önkormányzata 30/2014. ( II.06. ) KT. határozatában 

egyszeri, 20.000.- Ft, azaz húszezer forint vissza nem térítendő támogatást nyújtott a Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság részére. A megállapodás aláírásra került, az összeg kifizetésre került, 

az elszámolás megérkezett. Ugyan így megérkezett az elszámolás az ábrahámhegyi Polgárőr Egyesület 

részéről is. Nekik itt az a dolguk, hogy a beérkezett elszámolást és beszámolót elfogadják. Tehát 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2014. évben az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület 

részére nyújtott támogatás elszámolásáról szóló beszámolóját megismerte, azt elfogadja. Aki ezt el 

tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

21/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület támogatásának elszámolásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2014. évben az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület 

részére nyújtott támogatás elszámolásáról szóló beszámolót megismerte, azt elfogadja. 
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Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A másik határozati javaslat. Salföld Község Önkormányzata 

Képviselő-testülete a 2014. évben a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság részére nyújtott 

támogatás elszámolásáról szóló beszámolót megismerte, azt elfogadja. Aki ezzel egyetért, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

22/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság támogatásának elszámolásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2014. évben a Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság részére nyújtott támogatás elszámolásáról szóló beszámolót 

megismerte, azt elfogadja. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

XII. Támogatási kérelmek 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő azt tudja javasolni, hogy ezt a két szervezetet továbbra is 

támogassák, ugyanolyan szerény összeggel, mint a tavalyi évben, tehát 20.000 forinttal a 

Katasztrófavédelmet és 30.000 forinttal az Ábrahámhegyi Polgárőr Egyesületet. Az első határozati 

javaslat. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elhatározza, hogy a Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság-ot, egyszeri 20.000 Ft-tal támogatja. A Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság a támogatásról 2016. január 31.-ig köteles elszámolni. Aki ezzel 

egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

23/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság támogatásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elhatározza, hogy a Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság-ot, (Székhely: 8200 Veszprém, Dózsa Gy. u. 31.) egyszeri 20.000 Ft-

tal, azaz húszezer forinttal támogatja.   
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A támogatás kifizetése egy összegben utalással történik a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság bankszámlája javára.  

 

A támogatás célja: Az Igazgatóság működési kiadásainak támogatása 

A felhasználás határideje: 2015. december 31. 

A Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság a támogatásról 2016. január 31.-ig köteles 

elszámolni. 

A támogatási cél kormányzati funkciója:  032020 Tűz és katasztrófavédelmi tevékenységek 

Utasítja a polgármestert, hogy fenti támogatásról a Képviselő-testület döntésének megfelelő 

tartalommal kössön megállapodást az Igazgatósággal.  

Utasítja a polgármestert, hogy a megállapodás megkötését követően intézkedjen fenti összeg 

kifizetéséről. 

Utasítja a polgármestert, hogy az elszámolás benyújtásáról, illetve annak elmaradásáról számoljon be a 

Képviselő-testületnek. 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő:  

- a megállapodás megkötésére: 2015. március 31. 

- az összeg kifizetésére: a megállapodás megkötését követően, az abban foglaltak szerint 

- beszámolás: az elszámolást, illetve elmaradása esetén az arra biztosított határidő lejártát követő 

testületi ülésen. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A második határozati javaslat. Salföld Község Önkormányzata 

Képviselő-testülete az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesületet egyszeri 30.000 Ft-tal támogatja. Az 

Egyesület a támogatásról 2016. január 31.-ig köteles elszámolni. Aki ezzel egyetért, kézfeltartással 

szavazzon. 

  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

24/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület támogatásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartáson kívüli forrás átvételére és 

átadására vonatkozó szabályokról szóló 17/2013. (XI. 19.) önkormányzati rendelete (a továbbiakban: 

Ör.) alapján elhatározza, hogy az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesületet (Székhely: 8256 Ábrahámhegy, 

Badacsonyi u. 13.) (a továbbiakban: Egyesület) egyszeri 30.000 Ft-tal, azaz harmincezer forinttal 

támogatja.   

 

A támogatás kifizetése egy összegben utalással történik az Egyesület bankszámlája javára.  

A támogatás célja: Az Egyesület működési kiadásainak támogatása 

A felhasználás határideje: 2015. december 31. 

Az Egyesület a támogatásról 2016. január 31.-ig köteles elszámolni. 

A támogatási cél kormányzati funkciója:  031060 Bűnmegelőzés 
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Utasítja a polgármestert, hogy fenti támogatásról a Képviselő-testület döntésének megfelelő 

tartalommal kössön megállapodást az Egyesülettel, ami terjedjen ki az Ör. 4. § (2) bekezdésében 

meghatározottakra.  

Utasítja a polgármestert, hogy a megállapodás megkötését követően intézkedjen fenti összeg 

kifizetéséről. 

Utasítja a polgármestert, hogy az elszámolás benyújtásáról, illetve annak elmaradásáról számoljon be a 

Képviselő-testületnek. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő:  

- a megállapodás megkötésére: 2015.  március 31. 

- az összeg kifizetésére: a megállapodás megkötését követően, az abban foglaltak szerint 

- beszámolás: az elszámolást, illetve elmaradása esetén az arra biztosított határidő lejártát követő 

testületi ülésen. 

 

XIII. Vendégház – szállásdíjak meghatározása 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő itt egy szerény javaslatot tett, arra, hogy 2015. április 01 –től 2015. 

június 30-ig és 2015. szeptember 1-től 2015. december 31-ig 1-2 fő esetében 6.000.-Ft/nap, 3 fő 

esetében 8.000.-Ft/nap, 4 fő esetében 10.000.-Ft/nap. 2015. július 01-től 2015. augusztus 30-ig, 1-2 fő 

esetében 8.000.-Ft/nap, 3-4 fő esetében 11.000.-Ft/nap. Kérdezi a véleményeket ezzel kapcsolatban. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Szerinte belefér a 11.000 Ft/nap.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Javasolhatja? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ismerik a többi kínálatot? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Hát nagyjából a falu kínálatát ismerik. Az irányadó ár, az 3.500 Ft/fő. 

Aki a határozati javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

25/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

A vendégház igénybevételéért fizetendő szállásdíj meghatározásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld, Kossuth u. 27. szám alatt lévő 4 fő 

elhelyezésére szolgáló vendégházát magánszálláshely céljára kívánja hasznosítani, melyért 2015. 

évben fizetendő szállásdíjakat az alábbiak szerint határozza meg: 

 

2015. április 01 –től 2015. június 30-ig és 2015. szeptember 1-től 2015. december 31-ig 

 

 1-2 fő esetében                   6.000.-Ft/nap 
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    3 fő esetében        8.000.-Ft/nap 

    4 fő esetében                            10.000.-Ft/nap 

 

     2015. július 01-től 2015. augusztus 30-ig 

 

1-2 fő esetében                    8.000.-Ft/nap 

 3-4 fő esetében                  11.000.-Ft/nap 

 

Legkisebb szállásfoglalás minimum két éjszaka.  

Az ár nem tartalmazza az idegenforgalmi adót. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

XIV. Vendégház téliesítésére érkezett ajánlat 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az ajánlatokat megkapták a képviselő úrtól. Elég komoly összegekről 

van szó. Elméletben nem nagy az összeg, de a gyakorlatban a vendégház kapcsán legalább 15 év a 

megtérülési idő. Tekintettel arra, hogy az előszezonban sokkal kevesebb a jelentkező, akkor annyiból a 

beruházás értéke nem térül meg. Egy másik ajánlatban látta az elektromos fűtést, ami egy olcsóbb 

megoldás lehetne.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő nem látta. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Bocsánat, manapság vannak ezek az úgynevezett infra fűtések, amik 

áram fogyasztás szempontjából tény és való, hogy drágábbak, de a beruházási költsége viszont 

alacsony. Tehát például, ha egy olyan helyre, mint az ő vendégházuk a mennyezetre szerelnek egy ilyen 

infra fűtést, akkor az nagyon gyorsan bemelegíti a helyiséget.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A mennyezetre?  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen ezt akár a mennyezetre is lehet tenni. Bármi megoldható. A 

nagyszoba az, ami nehezebben fűthető, de arra is van olyan infra fűtési rendszer, ami egy ilyen 

helyiséget állítólag, ha nem is harminc fokra, de valamennyire befűt.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő még nem volt olyan helyiségben, ahol fentről jön a fűtés.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az az igazság, hogy az ő fürdőikbe, mert elég kicsik, az oldalfalra 

nem is igazán tudnak fűtőtestet feltenni, ez viszont egy mennyezetre szerelhető fűtőtest, ami fentről 

lefelé sugároz, bármilyen formában. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Nem tudja, hogy az milyen, viszont mivel jelenleg gázkonvektorok vannak 

az épületben, a kazánnal való fűtés gazdaságosabbá tenné az egész épület fűtését.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Természetesen. Ő ezt úgy tudná elképzelni, hogy az önkormányzat 

pályázna az orvosi rendelő fűtéskorszerűsítésére, és ügyesen a kettőt összekötné. Valamennyi szigetelés 

van az épületben. Nem tudja a falugondnok úr emlékszik-e, hogy milyen vastag a szigetelés? 
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Kovács István, falugondnok: Ha jól emlékszik, akkor olyan tíz centiméter. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tíz centiméter, az tavaszi időben jó, nyáron meg főleg, hiszen nem 

engedi be annyira a meleget. Ő ezt az ajánlatot eltenné, és egy pályázat keretében tudná elképzelni a 

megvalósítását.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A gázkazánra azt mondta az ajánlat készítője, hogy egy nagyon korszerű 

kazán, és a felmérés során beleszámolta azt is, hogy a szigetelés nem a legtökéletesebb.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Ő annyit szeretne hozzátenni, hogy neki továbbra is 

motoszkál a fejében a polgármester úr múltkori javaslata, miszerint a könyvtár visszaköltözhetne erre a 

helyre, és a könyvtár helyére vendégszobát lehetne kialakítani, ami már most fűthető. Neki nagyon 

megtetszett ez az ötlet. Jövedelemhez jutna általa az önkormányzat, és nem kellene azt mondani a 

vendégeknek az elő- és utószezonban, hogy nem tudnak szállást adni, mert nem fűthető a szálláshely. A 

rendezvények úgyis itt vannak, az internetet pedig ingyen áthelyezik ide.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő, mint ötletgazda már megbánta ezt, mivel ezt a helyet olyan 

formában tudják a legjobban hasznosítani, ahogy most van. A másik, hogy azokat a helyiségeket, amik 

a könyvtárban vannak, használják, ott van a konyha a mosógép, ezeket nem tudja onnan áthelyezni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A bővíthetőség szempontjából viszont jó lenne, mert nem 

csak egy szobát tudnának kiadni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az igaz, de költségek szempontjából viszont nem lennének jobb 

helyzetben, mert azt be kellene rendezni, ki kellene festeni, tehát költeni kellene rá, most viszont az egy 

vendégszobával kis költségből jutnak nagyobb bevételhez, úgy viszont nagyobb költséggel jutnának 

kisebb bevételhez.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Igény lenne rá a nyári szezonban. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az igaz, de két családot már nem tudna elhelyezni ott sem úgy, hogy 

ne zavarják egymást.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Egyetért a polgármester úrral, ez a meglévő apartman minőségromlásához 

vezetne.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő azt javasolná, hogy az érkezett ajánlatot tartsák meg, és próbáljanak 

meg pályázni egy orvosi rendelő fűtés korszerűsítésre.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Egy dogot szeretne még mondani, hogy az ajánlat készítője nézte az épület 

külsején a gázcsonkot, és érdemes lenne utánanézni, hogy szerinte az akadálymentes feljárót ráépítették 

a ház falára és valószínű, hogy az alatt van az a gázcsonk, amire rá lehet csatlakozni. Ez nem biztos, de 

szerinte mindenképpen utána kellene járni. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Megnézik mindenképpen.  
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XV. Salföld Község Önkormányzata falugondnoki szolgálatának továbbképzési terve 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A falugondnok úr sikeresen letette a vizsgát. 

 

Kovács István, falugondnok: Ez úgy zajlik, hogy ötévente meg kell lennie a hatvan kredit pontnak. Ez 

volt a második tanfolyama, amivel 72 kredit pontot szerzett, azt kell betervezni, hogy a következő öt 

évre hogyan osztódjon meg. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Ez mindig tárgy évre van.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az idei évre rendben van. 

 

Kovács István, falugondnok: A következő ciklusra vonatkozó hatvan kredit pontot valamikor meg 

kell szerezni. Az a kérdés, hogy mikor milyen tanfolyamot hirdetnek meg.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő javasolná, hogy 2015. évre az „A” javaslatot fogadják el, aki ezzel 

egyetért kézfeltartással szavazzon.  

 

 Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

26/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 
A falugondnoki szolgálat 2015. évi továbbképzési terve jóváhagyásáról   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselőtestülete a falugondnoki szolgálat 2015. évi továbbképzési 

tervét jóváhagyja. 

 

Utasítja a polgármestert, hogy a döntésről a falugondnokot tájékoztassa. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: 2015. március 20. 

 

XVI. Tábla elhelyezés iránti kérelem 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Megkapták a gps pontokat, és kaptak mellé egy fényképet. A fénykép 

szerint, ha ezen a ponton van a tábla, akkor véleménye szerint ez a meglévő dőlt kereszt mellett kell, 

hogy legyen az úton. Az viszont nem jó. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte a templom melléképülete mellett, a kerítés túl oldalán van. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ez az útnak nem azon az oldalán van, hanem a másik oldalon.  

 

Nézik a térképet. 
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Fábián Gusztáv, polgármester: Oda ne tegyék, javasolja, hogy tegyék máshova. Írjanak egy levelet, 

hogy jelöljenek ki egy másik koordinációs pontot.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Javasolná, hogy tegyék a buszmegálló mellé. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tulajdonképpen egy ügyvéd kereste meg őket, azzal, hogy adjanak 

meghatalmazást a tábla elhelyezésére, de azt sem jelölték meg, hogy milyen tábláról van szó, vagy 

milyen cégnek dolgoznak.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte mivel nagyon sok tábla van a település felé vezető úton, az lenne a 

legjobb, ha ezzel meglévő táblákat tudnának kiváltani. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Köszöni az észrevételeket, és szerinte zárják le ezt a napirendi pontot.  

 

XVII. Vegyes ügyek 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Először is a vegyes ügyek keretében egy határozati javaslatot szeretne 

felolvasni, miszerint Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a 

polgármestert, hogy az Önkormányzat tulajdonában álló 28. és 31. hrz-ú ingatlanokon létesült egyedi 

szennyvíztisztító berendezések üzemeltetési engedélyezési eljárásban eljárjon. Erre azért van szükség, 

mert a két önkormányzati ingatlannak kapcsolatos eljárásban neki, mint polgármesternek kell eljárni. 

Aki a határozati javaslatot el tudja fogadni, kézfeltartással szavazzon. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

27/2015. (II. 25.) HATÁROZATA 

 

Egyedi szennyvízkezelő berendezések üzemeltetési engedélyezési eljárásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy az 

Önkormányzat tulajdonában álló 28. és 31. hrz-ú ingatlanokon létesült egyedi szennyvíztisztító 

berendezések üzemeltetési engedélyezési eljárásban eljárjon. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: az üzemeltetési engedélyre vonatkozó eljárási szabályok szerint  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kaptak egy levelet, aminek a feladója a Salföldi Kőpark Projekt.  

 

Ismerteti a levelet. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ezt a levelet kapta az önkormányzat. Jelen van Kúti Mária a levél 

írója. Ő annyit szeretne kérdezni a jegyzőasszonytól, hogy itt van két salföldi civil, aki civil az nem jogi 

személy ugye? 
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Dr. Szabó Tímea, jegyző: Van a bejegyzett civil szervezet, az minősül jogi személynek.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tehát a Salföldi Kőpark Projekt akkor lenne civil szervezet, ha 

valamilyen módon be lenne jegyezve. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Igen, például egyesületnek. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő nem tudja, hogy ez most egy szervezet, egy projekt, vagy csak a 

neve ennek a dolognak, de mindjárt megkérdezik Kúti Máriát. Át is adná a szót. 

 

Kúti Mária: Nincs bejegyezve, mint alapítvány, egyesület, vagy jogi személy, viszont ezzel 

kapcsolatban már történtek lépések. Tárgyaltak a bányával, jelen volt az önkormányzat képviselője is, a 

Nemzeti Park képviselője is, odáig jutottak, hogy a bánya területén lévő köveket át lehet vinni arra a 

területre. A Nemzeti Park részéről megtörtént a geodéziai felmérése a területnek nem csak vízszintes 

irányban, hanem magassági és mélységi vonatkozásban is, tehát a domborzati viszonyoknak a 

feltüntetésével. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Kimérték az önkormányzat területét. Erről van szó? 

 

Kúti Mária: Ezt mondta az előbb, csak szaknyelven. Tulajdonképpen itt tartott tavaly előtt az ügy, de 

leállt a dolog, mert a kövek átszállítása komoly összegbe kerül, mivel csak toronydaru segítségével 

lehet megoldani. Egy toronydarussal sikerült is megállapodni, és a gyűjtést is elkezdhették volna, 

hiszen voltak felajánlások, de az önkormányzat képviselőjétől jött egy olyan levél, hogy ő ingyen 

szállítót talált és állítsák le a projektet.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kitől jött a levél? 

 

Kúti Mária: A Somogyi képviselő úr részéről. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ő nem emlékszik ilyenre. 

 

Kúti Mária: Ki is tudja nyomtatni. Azt írta, hogy tárgyalásban van azzal, aki ezt ingyen elvállalja, 

akkor ők leállították a projektet, és várják a mai napig is az ingyen szállítást. Itt pillanatnyilag megállt a 

dolog, és áll két éve, mert ők csak akkor tudják folytatni, ha jogi szempontból rendben van ez a dolog, 

mind az önkormányzat, mind a Nemzeti Park részéről. Egyszer ő már felvetette ezt, mert a köveket 

elszállítják, összetörik, a bánya eladja őket, és a végén nem lesz ebből semmi. Szeretné tudni, hogy mi 

lesz, kellene erről egy papír, hogy szállíthatnak oda köveket, mert ők újra elindítanák ezt a projektet.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Salföld Önkormányzata egy önkormányzati tulajdonban lévő 

ingatlanra egy magánszeméllyel nem hiszi, hogy köthet olyan szerződést, hogy az például holnaptól oda 

vihesse a köveit. Ők természetesen támogatják ezt az elképzelést, egy szándéknyilatkozatot tudnak 

adni, ha ezt egy valamilyen szervezet elkezdi szervezni, akkor az önkormányzat ennek nem fog az 

útjába állni, de amíg nincs terv, nincs jog személy, aki ezt az egészet csinálja. Kellene egy terv, hogy a 

Nemzeti Park is lássa, miről lenne szó. 

 

Kúti Mária: Az nemzeti parki terület? 
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Többen is úgy tudják, hogy igen.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Támogatás szempontjából nem hiszi, hogy nagy levonások lennének, 

hiszen az eredeti állapotot is mostanra sikerült visszaállítani, a kövek oda hordása pedig nem venne el 

nagy területet. Szerinte viszont előbb alapítani kellene egy szervezetet, aki tudna menni támogatásért, 

az önkormányzathoz hozzájárulásért. Felkéri a jegyzőasszonyt, hogy pár szóban tájékoztassa őket, hogy 

magán személy esetében mit tudna csinálni az önkormányzat ebben az ügyben? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Azért mert magánszemély, az önkormányzat még köthet vele 

megállapodást, de azt azért látni kellene, hogy ez például turisták részéről látogatható lesz-e, és ezért 

szedni fog-e valaki díjat, vagy csak oda kerülnek a kövek, és bárki oda mehet, és a magánszemélyek 

csak annyiban működnek közre, hogy ezt a munkát magukra vállalják, és maradnak azok a kövek az 

önkormányzat területén? Tehát az egésznek ezt a részét kellene tisztázni. Ha ez teljesen szabadon 

látogatható, akkor teljesen mindegy, hogy szervezet, vagy magánszemély, mert az önkormányzat 

területét gazdagítja, még akkor is, ha némi állami támogatás elvonással jár, viszont, ha ott valaki 

látogató központot akar üzemeltetni, belépődíjat szedni ezért, akkor az egyfajta terület bérletről szól, 

azt viszont ingyenesen nem igazán lehet, csak ha közfeladathoz kötődik.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Az lenne a legjobb, ha lenne terv arra vonatkozóan, hogy hova 

helyeznék el a köveket, és el kellene küldeni a Nemzeti Park részére. Akkor ezek szerint az 

önkormányzat magánszeméllyel is köthet megállapodást arra vonatkozóan, hogy oda tesz néhány követ.  

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Igen, de csak úgy nem lehet használni az önkormányzat területét, ezért kell 

azt tudni, amit az előbb is elmondott.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A kéréshez kapcsolódóan egy elvi hozzájárulást adhatnak-e, hogy 

továbbra is támogatják a kőpark projektet? A megvalósulás során az önkormányzatnak szándékában áll 

támogatni. Ezt határozati formában még nem kívánja, csak egy válaszlevelet szeretne küldeni. 

 

Kúti Mária: Addig hiába van rá terv és költségvetés, amíg az önkormányzat nem adja a hozzájárulását, 

hiszen addig nem tud elkezdeni gyűjteni sem.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Szerinte kellene a bányától egy papír, hogy a köveket el lehet hozni, a 

Nemzeti Parktól, hogy támogatják a projektet, az önkormányzat elviekben támogatja, és akkor szerinte 

újra neki lehet kezdeni. 

 

Kúti Mária: Igen ez így valóban jó lesz.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte félreértették egymást, mert ő nem azt mondta, hogy álljanak le a 

projekttel, csak beszámolt arról, hogy ő mire jutott ebben a témában. Ő úgy gondolja, hogy a szállításon 

bukik első sorban a dolog, hiszen a Nemzeti Park munkatársa is azt mondta a látogatás során, hogy ők 

is keresnek ilyen iparost, de tudomása szerint onnan sem érkezett semmilyen ötlet. A Mária szerint meg 

lehet ezt oldani. 

 

Kúti Mária: Az a toronydarus, akivel ők beszéltek azt mondta, hogy megoldható.  

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: A bányának nincs ilyen gépe? 
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Kúti Mária: Olyan van, amivel kisebb köveket tudnak mozgatni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ő azt javasolja, hogy ezt a témát zárják le, és próbáljak meg 

valamilyen megoldást találni. A következő témával kapcsolatban átadná a szót a képviselő úrnak. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Az egyik téma az infoterminál, amivel kapcsolatban tudják, hogy mi az 

álláspont. Elolvasta mindenki? 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Igen elolvasták. Arról ne beszéljenek, hogy hogyan üzemelt az elmúlt 

években, mert teljesen fölösleges. Neki annyi kérdése lenne, hogy kié a készülék, ha lejárt az öt év? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Szerinte a pályázóé.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte nincs akadálya annak, hogy átadják a településnek. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem teljesen biztos abban, hogy lejárt, vagy sem az öt év, de annyi 

biztos, hogy elég nehéz lesz bebizonyítaniuk, ha valaki ellenőrzi, hogy önhibájukon kívül nem üzemelt 

tökéletesen a berendezés. Ők mindent biztosítottak az üzemeltetőnek, amit kért, csak az üzemeltető 

többlet költséget követelt az önkormányzattól, amit nem tudtak biztosítani, mert nem szerepelt egyik 

szerződésben sem.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Szerinte az üzemeletetőnek is érdeke, hogy működjön a berendezés, 

szerinte viszont az már részletkérdés, hogy az ő rendszere működik-e rajta, vagy Salföld azt mondja, 

hogy készít egy sajátot.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Amikor letelepítették, akkor még csak a cég anyaga volt rajta, utána 

volt lehetőség rá, hogy a település is készíthet rá anyagot, de csak pénzért, viszont a település honlapját 

nem voltak hajlandóak feltenni rá. Szerinte várják meg, míg lejár az öt, és teljes mértékben egyetért a 

képviselő úrral abban, hogy ezzel valamit kezdeni kell, és ha cég esetleg eladná, akkor a település 

használhatná saját reklámfelületként.  

 

Somogyi Márk, képviselő: A másik pedig arról a határozatról szól, amiben a főállású polgármesteri 

státuszt szavazták meg. Mindenki megkapta, elolvasta, a lényeg ezzel kapcsolatban, hogy nem lát 

összhangot a hivatkozás és a hozott határozat között. Az előterjesztés bizonyos konkrét feladatokra 

hivatkozott, amik miatt a polgármester feladata állítólag megnőtt, és erre hivatkozva kell a polgármester 

részére magasabb fizetést megszavazni. Most már ott tartanak, hogy a magasabb fizetés megvan, csak 

nincs mellette, hogy ezért milyen plusz feladatokat végez el a polgármester.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mi a kérdés? 

 

Somogy Márk, képviselő: Ha nem olvasták el, elmondja még egyszer nagyon szívesen. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Elolvasta, csak nem tudta kivenni belőle, hogy mi kérdés, vagy a 

javaslat. Legalább azt olvassa fel a képviselő úr. 
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Somogyi Márk, képviselő: Kéri tehát tisztelettel a polgármesterüket és alpolgármesterüket, hogy 

adjanak hitelességet múltkori döntésüknek a fenti részletek kidolgozásával és meghatározásával. A 

fenti részletek pedig azok, hogy ezért a bizonyos tiszteletdíj emelésért milyen többlet feladatokat lát el a 

polgármester. Mert az alpolgármester előterjesztése arra hivatkozott, hogy ez azért éri meg Salföldnek, 

mert nem közfoglalkoztatottat felvenni.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem tiszteletdíj emelés volt, hanem főállású polgármesteri státusz 

létrehozása. Ez gyakorlatilag azt jelenti, a javaslat alapján, hogy teljesen indoklás nélkül a tiszteletdíjas 

állásból főállású polgármester lehet. Ugyanazt kell csinálnia, mint eddig. Mivel a testület megszavazta, 

ezért ezzel különösképpen foglalkozni nem kell. Válasz adásai kötelezettsége nincs. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Közfoglalkoztatottról nem volt szó akkor, hanem arról volt 

szó, hogy alkalmazni kellene valakit, az egyedi szennyvíztisztító berendezések miatt, de az 

előterjesztésben elég részletesen benne van az indoklás. Az a véleménye, hogy a határozatnak nem 

feladata, hogy az egész indoklást pontról pontra tartalmazza. Ő nem tudná támogatni igaz, de ha a 

képviselő úr úgy gondolja, írhat egy munkaköri leírást a polgármester úr részére, de lehet, hogy azzal 

pont az ellenkező hatást fogja elérni, mert ha a hólapátolás nem szerepel benne, akkor azt mondja a 

polgármester, hogy ez nem szerepel a munkakörében, ezért nem csinálja meg.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Az még mindig elfogadhatóbb, mint ez, hogy valamire hivatkoznak, és 

utána azt lesöprik. 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Akkor javasolja a képviselő úrnak, hogy készítsen a 

polgármester úrnak egy munkaköri leírást a következő ülésre.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kitűnő ötletnek tarja. Azt tudomásul kell venni, aki ezt a tisztséget 

bevállalja, annak mindig a falu rendelkezésére kell, hogy álljon.  

 

Somogyi Márk, képviselő: Neki az a véleménye, ha arról van szó, hogy megemeljék a polgármester 

tiszteletdíját, mert csak. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Nem a tiszteletdíját emelték meg, hanem főállású polgármester lett, az 

teljesen más. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Hát nem az a következménye, nem az a lényeg? 

 

Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester: Nem, nem mindenkinek a pénz a lényeg. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Tehát a polgármester elviseli az emelt fizetését, de elsősorban neki a 

státusz a lényeg. Erről van szó. Úgy látja, hogy ebben nem lehet haladni, ez bőrvastagság kérdése. Ő 

elmondta a véleményét ezzel kapcsolatban. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: A döntés, a tisztség betöltése módjának a megváltoztatása az mindössze a 

szervezeti és működési szabályzat módosítását igényelte, és ahogy ez el is hangzott indokolást, vagy 

külön munkák hozzáfűzését nem, ettől függetlenül az tényszerű, hogy a polgármester az a testületnek a 

szerve és a testület a szervein keresztül látja el a feladatokat. Az alpolgármester asszony 

előterjesztésében két kiemelt feladat jelent meg, azt nem tartja nagy bajnak, ha kimondja a testület, 
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hogy ezt a két feladatot személyesen kell ellátni, egyébként szeretné hozzátenni, hogy a költségvetésbe 

ezekre a feladatokra nincsen létszám tervezve, és ezeket is meg kell valakinek csinálni. 

 

Somogyi Márk, képviselő: Ez világos, csak a számon kérhetőség, csak arról van szó. Szerinte az 

eredeti hivatkozás teljesen a süllyesztőbe került, és csak az eredmény létezik. És ezeket a feladatokat, 

amikre hivatkozva az egész beindult nem lehet számon kérni, holott elvileg ezért történt az egész. 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Olyan szempontból viszont lehet, hogy ha bármely feladatát nem jól látja el 

az önkormányzat, vagy nem látja el, akkor az ezzel kapcsolatos számonkérés elsődleges címzettje a 

polgármester lesz.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Van még ezzel kapcsolatban valakinek kérdése? 

 

Dr. Szabó Tímea, jegyző: Annyit szeretne mondani, hogy volt egy törvényességi felhívás közadattárral 

kapcsolatban, ott a testület döntésének megfelelően felvették a kapcsolatot a honlap szerkesztőjével, ő 

megírta, hogy elkészült, ez alapján megírták a választ a Kormányhivatalnak, bár még nem érkezett 

válasz, de reméli, hogy így már rendben lesz. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Kérdése, észrevétele van még valakinek? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Volt még pár kérdés, amit neki tettek fel.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Ki tette fel a kérdéseket, ha szabad megkérdeznie? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Neki az volt a feladat, hogy továbbítsa, hogy ki tette fel, szerinte nem 

lényeges. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Tehát Somogyi Márk képviselő úr egy ismeretlen kérdéseit továbbítja 

a faluból. Az ismeretlen kérdező kiléte titokban maradt. Mik a kérdések? 

 

Somogyi Márk, képviselő: Elküldte őket. Ha akar, válaszol rá, ha nem akar, akkor nem válaszol. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Első kérdése Somogyi Márk képviselő úrnak: Az önkormányzat 

másnak is felkínálta-e a büfé működtetésének a lehetőségét? 2015. február 14-én Balassi Bálint 

emléknapot tartott az Önkormányzat, a Salföldi Kopjások és a Salföld Műhely Népfőiskola Egyesület. 

Ezt minden évben támogatja az Önkormányzat. A Salföldi Kopjások ételt és italt vásároltak a 

rendezvény résztvevői számára. 

 

Somogyi Márk képviselő 14:48 órakor kiment a teremből.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A helyi szokásaik szerint büfét rendeztek, ő, mint magánszemély állt 

bent a büfében, és ez egy becsületkasszás rendezvény volt, ami azt jelenti, hogy aki fizetett az a Salföldi 

Kopjásokat támogatta ezzel. Ez már ötödik éve így zajlik.  

 

Somogyi Márk képviselő 14:50 órakor visszajött.  
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Fábián Gusztáv, polgármester: Az első kérdésre visszatérve, igen felajánlották a büfé üzemeltetését 

másnak is, többször kérdezték például a Pajta Galériát, hogy hivatalosan tudna-e ebben segíteni nekik, 

hogy vállalnák-e ezt a dolgot, de nem vállalták.  

Somogyi Márk képviselő úr második kérdése: Önkormányzati határozat szól-e arról, hogy a 

polgármester kereskedelmi tevékenységet folytat a faluházban február 14-én? Ez egy érdekes határozat 

lenne. Nincs arra jogosultsága, hogy kereskedelmi tevékenységet végezzen. Még egyszer elmondaná, 

hogy nem mint polgármester, hanem mint magánszemély támogatta a rendezvényt. Polgármesterként az 

épület előtt mondott beszédet a jelenlévőknek, odabent társadalmi munkában segítette a Salföldi 

Kopjások munkáját. Egyébként ezt bárki megteheti.  

Somogyi Márk képviselő úr harmadik kérdése: A polgármesternek van-e engedélye élelmiszer 

értékesítésére? Nincs semmiféle engedélye az értékesítésre.  

Somogyi Márk képviselő úr negyedik kérdése: Hova megy az árusításból származó bevétel? Somogyi 

Győző úrnak megy a bevétel, aki a Salföldi Kopjások Hagyományőrző Egyesületének működésére 

használja fel. 

Somogyi Márk képviselő úr ötödik kérdése: A polgármester fizet-e bérleti díjat az önkormányzatnak? 

Ugyan mire fizetne bérleti díjat, amikor ő társadalmi munkában dolgozik, az önkormányzat felajánlja a 

Salföldi Kopjásoknak az épületet. 

 

Fábián Gusztáv, polgármester: A válaszok kimerítőek voltak? 

     

Somogyi Márk, képviselő: Igen az ő részéről teljesen.  

 

Fábián Gusztáv, polgármester: Mivel több kérdés, hozzászólás nem hangzott el, megköszöni a 

részvételt, mindenki részéről, az ülést 14:54 órakor bezárta.  

 

Kmft. 

 

 

 

             Fábián Gusztáv                                                                          Dr. Szabó Tímea 

               polgármester                                                                                     jegyző 

 


